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Bijkomende vragen – bespreking rekeningen 2020 / BBT – C-OPE 8 juli 2021 

1. Regionale luchthavens – Stand van zaken afronding subsidieovereenkomst i.k.v. veiligheid? 
(p.10-11) (Maertens) 

Voor de uitbating van de regionale luchthavens ontvangen de uitbaters werkings- en 
investeringssubsidies vanwege het Vlaamse Gewest. Deze subsidies hebben betrekking op 
beveiliging, brandweer en vogelweringsdienst.  

De oorspronkelijke subsidieovereenkomst werd van kracht op 27 oktober 2014 en had een initiële 
looptijd van 5 jaar. Deze oorspronkelijke subsidieovereenkomst blijft weliswaar van kracht zolang 
er geen nieuwe subsidieovereenkomst wordt afgesloten. 

De onderhandelingen over de nieuwe subsidieovereenkomst werden opgestart in 2019, maar zijn 
nog steeds lopende. De uitbaters vragen bijkomende subsidies voor taken inzake beveiliging, 
brandweer en vogelweringsdienst die conform de oorspronkelijke subsidieovereenkomst niet 
gesubsidieerd worden, maar die volgens de Europese regelgeving inzake staatssteun en volgens 
het LOM-LEM decreet wel in aanmerking kunnen komen voor subsidiëring. Het Vlaamse Gewest is 
niet bereid om een gunstig gevolg te geven op alle vragen van de uitbaters. 

Er wordt ingeschat dat in de loop van 2021 een nieuwe subsidieovereenkomst afgesloten kan 
worden. 

 
2. Vlaamse spoorprioriteiten – welke studies zullen het komende jaar in overleg met NMBS 

en Infrabel uitgevoerd worden? (p. 17-18) (Maertens) 

In 2021 wordt er in samenwerking met NMBS en Infrabel gewerkt aan alle studies die vervat zijn in 
het samenwerkingsakkoord inzake prioritaire gewestelijke spoorwegprojecten. De voornaamste 
hiervan zijn de studies naar de heropening van de verbindingen tussen Puurs-Dendermonde en 
Aalst-Dendermonde, het 3e spoor tussen Sint-Niklaas en Lokeren, studie inzake de verbinding 
tussen Eeklo en Maldegem en studies in het havengebied van Gent. 

 
3. Pendelfonds – nieuwe oproep voor 2021 voor 2.7 miljoen euro – wat is de stand van 

zaken? (p. 25) (Maertens) 

Naar aanleiding van de evaluatienota 2019 van het Pendelfonds werd besloten om het Besluit van 
de Vlaamse Regering van 30 september 2016 betreffende het Pendelfonds te wijzigen. De 
belangrijkste wijzigingen zijn de volgende: 

 
- De taken van de begeleidingscommissie (BC) wijzigen. De BC zal voortaan enkel nog 
een algemeen advies leveren voorafgaand aan een nieuwe oproep en na het afsluiten van 
een oproep. Het adviseren over volgende valt weg: 
1. de ingediende projecten voor het verkrijgen van een subsidie uit het Pendelfonds  
2. de opvolging van de uitvoering van projecten die uit het Pendelfonds subsidie krijgen  
- verhogen van het maximaal subsidiebedrag bij het gezamenlijk indienen van een 
dossier door meerdere bedrijven (dit om samenwerking aan te moedigen) en het bepalen 
van een minimumduur van 2 jaar wat de looptijd van een project betreft. 
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- Een vereenvoudiging van de indieningsprocedure van een project: niet langer 
termijnen per project maar wel termijnen per oproep, wat meer duidelijkheid schept voor 
alle betrokkenen. 
- Toewijzing van de taken inzake het Pendelfonds aan het departement, i.p.v. 
specifieke afdeling. Dit geeft een grotere soepelheid waarbij de specifieke taakverdeling 
binnen het departement voortaan via een delegatiebesluit van de secretaris-generaal zal 
worden bepaald. 
 

Het BVR werd reeds principieel goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 2 juli 2021. Het dossier 
is nu doorgestuurd naar de Raad van State voor advies. Daarna volgt de definitieve goedkeuring 
door de Vlaamse Regering. 

De ministeriële besluiten voor de volgende oproep (MB houdende vaststelling van de 
projectmaatregelen en MB houdende vaststelling van de praktische modaliteiten) volgen nadien. 
Wanneer zowel het BVR als beide MB’s zijn goedgekeurd, kan de oproep opgestart worden. 
Normaal gezien zal dit in de loop van dit najaar gebeuren. 

 
4. Fietsersbond vzw – wat bedoelt men met aanvullende subsidie? (p. 41) (Maertens) 

Het besluit van de Vlaamse Regering van 28 mei 2004, zoals gewijzigd bij besluit van 27 maart 
2009, stelt de algemene regels vast inzake de erkenning en basissubsidiëring van 
mobiliteitsverenigingen en koepels van verenigingen en de subsidiëring van mobiliteitsprojecten, 
actieprogramma’s en mobiliteitscampagnes. Het regelt daarmee de uitvoering van het decreet van 
13 februari 2004, zoals gewijzigd bij decreet van 28 november 2008. 

Op 1 maart 2018 erkende de minister Fietsersbond vzw als mobiliteitsvereniging. Een erkenning is 
geldig voor een periode van vier jaar waardoor Fietsersbond vzw erkend is van 1 januari 2018 tot 
en met 31 december 2021. Door deze erkenning krijgt Fietsersbond vzw een jaarlijkse financiële 
ondersteuning onder de vorm van een personeels- en werkingssubsidie (i.e. basissubsidie). Naast 
een basissubsidie kunnen erkende mobiliteitsverenigingen ook een aanvullende subsidie ontvangen 
als ze aan een aantal extra voorwaarden voldoen zoals beschreven in artikel 7 van het besluit van 
28 mei 2004 zoals gewijzigd door het besluit van 27 maart 2009. Voor het (vorige) werkingsjaar 
2020 heeft de minister een aanvullende subsidie toegekend aan Fietsersbond vzw.  

5. Ontvangsten uit de verkoop van gronden ligt 1.2 miljoen euro lager. Hoe komt dit? (p. 84) 
(Maertens) 

Alle onroerende goederen in eigendom van de Vlaamse Gemeenschap of het Vlaamse Gewest, die 
niet meer op een nuttige wijze kunnen worden aangewend voor het functioneel doel waarvoor ze 
werden bestemd en waaraan er geen nieuwe bestemming kan worden gegeven, kunnen door de 
beherende entiteit ter beschikking worden gesteld. Deze dossiers worden gecentraliseerd bij het 
Team Vastgoed van het Facilitair Bedrijf met het oog op de optimale valorisatie ervan. 
Vastgoedtransacties van Vlabel zorgt vervolgens voor het verlijden van de authentieke akte van 
overdracht van het onroerend goed.  

In 2020 hebben er voor 2.142.499,75 € overdrachten plaatsgevonden van onroerende goederen 
waarover AWV beherende entiteit was. De verkoopopbrengst wordt echter pas doorgestort door 
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vastgoedtransacties zodra de registratieverplichtingen hebben plaatsgevonden. Voor bepaalde 
verkopen die eind 2020 hebben plaatsgevonden is dit pas in 2021 gebeurd. 

Voor de volledigheid kan ik nog verwijzen naar het decreet van 30 november 2018 betreffende het 
vervreemden van onroerende domeingoederen en het vestigen en vervreemden van zakelijke 
rechten door de Vlaamse Gemeenschap en het Vlaamse Gewest. De Vlaamse Regering dient in 
uitvoering daarvan jaarlijks een rapport op te stellen voor het Vlaams Parlement over de 
vervreemdingen van onroerende domeingoederen. Dat rapport zal onder meer de omschrijving 
bevatten van de goederen die in het voorbije begrotingsjaar werden vervreemd. 

Tenslotte merk ik op dat de opbrengsten van de vervreemdingen in 2020 geen grote afwijking 
vertonen in vergelijking met de cijfers van voorgaande jaren. In 2018 beliepen de realisaties 
2.892.001,55 euro ( waarvan 2.652.001,55 voor gronden). In 2019 bedroeg dit 2.070.001,50 euro 
(waarvan 1.603.001,50 euro voor gronden).  Voor 2020 tenslotte kon dus een realisatie ten belope 
van 2.142.499,75 euro genoteerd worden (waarvan 1.257.499,75 voor gronden). 

6. Lichtvisie autosnelwegen – Momenteel 75% aangesloten op nieuw centraal bedienings- en 
bewakingssysteem voor de autosnelwegverlichting, wanneer volgt de resterende 25%? En 
hoe wordt dit geëvalueerd? (p. 88) (Maertens) 

 

Van de 332 dienen er nog 81 aangesloten worden (=24,4%). De voorlopige planning stelt voorop 
om tegen eind 2021 de volledige ombouw van de hoogspanningscabines gerealiseerd te hebben. 
 

7. Verkeersveiligheidsinspecties – hoeveel vinden er jaarlijks plaats? (p. 51) (Moors) 

In 2019 werden in totaal 17 verkeersveiligheidsaudits uitgevoerd. 

In 2020 werden in totaal 20 verkeersveiligheidsaudits uitgevoerd. 

 
8. Charter Werftransport – in 2020 werd dit georganiseerd. Hoeveel steden en gemeenten 

hebben dit ondertekend ondertussen? Hoe wordt dit geëvalueerd? (p. 60) (Moors) 
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Het Charter werftransport werd 54 keer afgesloten in 2019. In 2020 waren het er 71. Het bezoek 
aan de website ‘charterwerftransport.be’ bleef nagenoeg hetzelfde (2019: 1725 – 2020: 1709). 

Er werd onlangs een bevraging afgerond bij de gemeenten die het charter hebben ondertekend 
sinds 2017. Daarin peilde de VSV in welke mate het charter door de deelnemende gemeenten 
wordt opgevolgd en welke acties/maatregelen ze hebben genomen: hoe communiceren ze naar 
aannemers of scholen en welke afspraken worden gemaakt. De resultaten hiervan worden 
momenteel verwerkt. De conclusies worden dit najaar verwacht. Dit is een eerste stap in een latere 
effectevaluatie om te kijken wat het effect van het charter is op het feitelijke werfverkeer in de 
gemeente. 

 

9. De dag van de motorrijder werd geannuleerd omwille van COVID-19. Welke initiatieven 
werden ter vervanging georganiseerd? (p. 60) (Moors) 

De Ready to Ride – trainingen, werden verder georganiseerd, uiteraard enkel wanneer dit onder 
veilige omstandigheden kon. 

Zo waren er in 2020 uiteindelijk toch 422 deelnemers (2019:451). 

Dit voorjaar, tussen 5 en 30 april 2021, was er opnieuw een campagne rond zichtbaarheid van 
motorfietsers (‘Kijken Kijken om elke motorrijder te zien’). 

 
10. Truck guidance system – wat is hier de stand van zaken van? (p. 62) (Moors) 

Het rapport van de simulatie van een truck guidance systeem in en rond de haven van Antwerpen 
werd eind 2020 opgeleverd. Hiervoor leverden Imec en IDLab Gent een uitgebreide en realistische 
simulatie van containertransport op. De conclusie was dat het toegang geeft tot een groot 
potentieel om de planning globaal te kunnen optimaliseren over deelnemende transportbedrijven 
heen, dankzij het delen van real-time informatie over de verkeerssituatie in en rond de haven en 
het delen van planningsinformatie tussen de diverse actoren. Er werd tevens een computationele 
engine opgeleverd die een globaal optimaliserende real-time planning meegaf en een reductie 
aantoonde van de tijd om orders te verwerken, en dat onder gelijkblijvende totale filezwaarte. Dit 
betreft uiteraard een simulatie en om dit in de praktijk te realiseren, vraagt dit onder andere een 
bereidheid van transportbedrijven om hun data te delen, wat geen evidentie is. We zorgen er 
momenteel voor dat de resultaten van het onderzoek verspreid geraken bij een aantal stakeholders 
zoals Port of Antwerp, Lantis, ... en toetsen zo het potentieel van het Truck Guidance System verder 
af met het ecosysteem. 

11. Subsidiemechanisme veilig en ecologisch transport – Wanneer staat de aanpassing van dit 
subsidiemechanisme op de agenda? (p. 62/63) (Moors) 

Intussen werd een positief advies verkregen van de Inspectie Financiën op het voorstel ministerieel 
besluit met de aangepaste lijst maatregelen voor de subsidie ecologisch en veilig transport en liet 
de RvS weten dat ze geen advies uitbrengen. In september wordt de aanvraagapplicatie van VLAIO 
aangepast.De maximum steun van 5.000 euro per vrachtvoertuig en de maximum steun van 
100.000 euro per drie opeenvolgende kalenderjaren blijven aangehouden. De uitgaven van 
maatregelen die nieuw zijn of waren vanaf 1/1/2017 komen in aanmerking voor steun. Enkel 
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maatregelen en voertuigen die nog niet eerder in aanmerking zijn gekomen voor steun, kunnen 
opgegeven worden in de steunaanvraag 2021. 


